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Gentofte Hospital 
 
Deltagere: Elisabeth Stovgaard, Christian Brøchner, Sine Huus Pedersen, Jacob Secher 
Ejlertsen, Gunvor Madsen, Uffe Stolborg, Michlas Taisbak Christiansen, Simon Lenler-
Eriksen, Kristi Bøgh Anderson 
Afbud: Marianne Waldstrøm 
 
Referant: Kristi Bøgh Anderson 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden og referat. 
Godkendt uden kommentarer. 
 

2. Konstituering af udvalget. 
Udvalget blev konstitueret i følgende sammensætning: 
Formand: Elisabeth Stovgaard (valgt på generalforsamling) 
Næstformand: Christian Brøchner 
Sekretær: Kristi Bøgh Anderson 
Medlemmer: Sine Huus Pedersen, Jacob Secher Ejlertsen, Marianne Waldstrøm, Gunvor 
Madsen, Uffe 
Stolborg, Michlas Taisbak Christiansen, Simon Lenler-Eriksen. 

3. Status i regionerne vedrørende digital patologi  
Hovedstad: Implementering af digital patologi med Sectras løsning forventes i løbet af 
2025. Allerede nu er Gentofte-afdelingen delvist digitaliseret (Visiopharms løsning). 
Sjælland: Følger planen med implementering af digital patologi med forventning om at 
være digitale midt i 2025. Der er valgt løsninger fra CGI og Tribun Health. På nuværende 
tidspunkt køres der digitalt inden for mamma-, gynækologisk-, urologisk- og delvis 
hudpatologi (Visiopharms løsning). Desuden er der ansat en læge fra Grækenland, som 
arbejder fuldt digitalt. 
Nord: Afventende. De har haft besøg fra CGI og Tribun Health, som har demonstreret 
løsningen, der er valgt af Sjælland. I Aalborg diagnosticeres digitale prostatabiopsier og 
delvis gynækopatologi. Desuden har de en læge i Spanien, der ser på ØNH-patologi digitalt. 



I Hjørring er diagnostik af gastrointestinale polypper og gynækopatologi digital. Der bruges 
Visiopharms løsning i begge afdelinger i Region Nord. 
Midt- Patologiafdelingerne i Region Midt har fået midler på 22 millioner kroner for år 2024 
til digitalisering af patologi. Der er aftalt endnu en bevilling til næste år. Afdelingen i Randers 
er nu fuldstændig digitaliseret med brug af Visiopharms løsning. 
Syd: Alle afdelinger har været fuldt digitaliserede (undtagen cytologi) i nogle år. Det har vist 
sig at støtte samarbejdet, og de har god erfaring med at hjælpe med produktion og 
konference af svære cases på tværs af afdelinger. Afdelingerne har lavet korte videoklip 
vedrørende digital patologi (for eksempel om forskellige mus osv.). Det er aftalt, at Gunvor 
undersøger, om disse kan deles uden for regionen, da de kunne være nyttige for afdelinger 
ved digital transformation. 
 

4. Dansk Billeddiagnostisk Årsmøde   
DPAS/ Udvalget for DiPa er inviteret til Dansk Billediagnostisk Årsmøde, som afholdes i 
januar 2025 i København. Vi har fået 90 minutter til oplæg. Udvalget ser det som en god 
mulighed for at øge vores synlighed, lære af billediagnostiske afdelingers erfaring med 
digitalisering og arbejde med det relevante samarbejde mellem os og de billediagnostiske 
afdelinger. 

Der foreslås: 
- Oplæg fra Elisabeth om digitalisering af patologi i Danmark. 
- Præsentation af forskningsprojekter med samarbejde mellem patologi og billediagnostiske 

afdelinger. Cheflæger kontaktes for at finde de relevante projekter. 
-  

Vi afventer tilbagemelding fra DPAS-bestyrelse slut juni. 
 

5. Akkreditering – hvad skal udvalgets rolle være?  
Ønsket fra subgruppemødet var, at udvalget skulle have en rolle ved beslutninger om 
akkreditering af digital patologi. For eksempel at samle viden, definere minimumskrav 
(skærme, oplæring, kvalitetskontrol, vedligeholdelse osv.), definere begreber om digital 
patologi og lignende, som afdelinger kan bruge og referere til i forbindelse med 
akkreditering. 
Det er aftalt, at Gunvor kontakter Gitte Jensen, og at Elisabeth kontakter Nils Marcussen for 
relevant information, og at arbejdet med punktet fortsættes i løbet af de kommende møder. 
 

6. Udvalget for Digital Patologi som samlingspunkt for AI forskningsprojekter/ 
erfaringsforveksling. 
Som udgangspunkt bør udvalget ikke være et samlingspunkt for forskningsprojekter, da det 
ville være for svært at holde det opdateret. Det anses som meget relevant for 



erfaringsudveksling inden for AI, men først når flere afdelinger er blevet digitaliseret. Dette 
punkt vil blive genovervejet på det tidspunkt. 
 

7. Nyhedsbrev.  
Elisabeth laver et udkast og sender det til alle udvalgsmedlemmer. 
 

8. Planlægningen af udvalgets kommende arbejde 
Fremtidige fokusområder er følgende: 

- Konsultationer på tværs af regioner 
- Akkreditering af digital patologi 
- Subgruppemøde på Dansk Patologiselskabs Årsmøde 
- Præsentationer på Dansk Billeddiagnostisk Årsmøde 
- Temadag om digital patologi (eventuelt med international oplægsholder og forskellige 

relevante Ph.d.-projekter) 
 

9. Næste møde 
September, 02.09 kl. 9, digitalt 
 

10. Evt. 
Christian og Sine skal til European Congress on Digital Pathology 2024 og vil præsentere, 
hvad de har hørt der, på det næste møde.  

 


